

**31<sup>st</sup> ANNUAL CONFERENCE of COPEAM***Naples, 18-19 April 2024*

*“Next gen & Media literacy: fostering awareness  
and critical thinking among youth”*

---

**PANEL****JAD MELKI**

Associate Professor, Journalism and Media Studies  
Director, Institute of Media Research and Training -  
Lebanese American University

Jad Melki, Ph.D., is associate professor of journalism and media studies and director of the Institute of Media Research and Training at the Lebanese American University (LAU). He is also a visiting faculty at the Salzburg Academy on Media and Global Change, an affiliated researcher with the International Center for Media and the Public Agenda (ICMPA) at the University of Maryland (UMD), a visiting professor at

Bournemouth University, and an affiliated faculty at the Jordan Media Institute. Melki's research is at the intersection of media literacy, journalism and oppression and draws on feminist theory, health communication, war journalism and crisis communication, and focuses on Arab media and society. In 2020, he won the Shoman Arab Researchers Award for his scholarship on the impact of social media in the Arab World, and in 2015 the UNESCO-UNAOC International Media and Information Literacy Award for advancing media literacy education in the Arab region through founding and directing the Media and Digital Literacy Academy of Beirut (MDLAB). Prior to academia, Melki was a broadcast and digital journalist and communication expert working with US and Arab media.

**MS. SYLVIE COUDRAY**

Director of the Division for Freedom of Expression, Media Development and Media and Information Literacy, UNESCO

Sylvie Coudray has been working at UNESCO for more than thirty years. She is the Director of the Division for Freedom of Expression, Media Development and Media and Information Literacy.

She is responsible for the Organisation's global work on press freedom, safety of journalists, media and the rule of law, internet freedom, and media and information literacy.

She has a M.Sc. in History (Sorbonne, Paris) and a M.Sc. in media and communication (Institut Français de Presse, Paris). She has edited several publications in various media-related fields such as media and new communication technologies, media and terrorism and media in conflict areas.

**ALESSANDRO SORIANI**

Member of the CoE Digital Citizenship Education Expert Group and Researcher at University of Bologna (Italy), Department of Education Studies

Alessandro Soriani, PhD, is senior assistant professor at the Department of Education Studies "G.M. Bertin", University of Bologna.

His research fields include: media education, digital citizenship education, pedagogical reflections on the use of video games, the influence of technologies in formal educational processes, and inclusive education in international cooperation contexts (Palestine, Cameroon).

He holds the role of pedagogical consultant and expert on digital citizenship education issues for the Council of Europe, Repubblica Digitale and Meta.

*Moderator:*

**GIUSEPPE SOLINAS**

Journalist, International Relations and European Affairs Department, RAI-Radiotelevisione Italiana

Giuseppe Solinas, RAI journalist, former deputy editor in chief of the foreign editorial office of Tg1, reporter - conflict and crisis zones, international diplomacy, latest news from the world - currently responsible for international cooperation activities at the Directorate of International Relations and European Affairs, expert in technological innovation, digital literacy, fight against disinformation and generative artificial intelligence.



**31<sup>ème</sup> CONFERENCE ANNUELLE de la COPEAM***Naples, 18-19 avril 2024*

**« Nouvelles générations et éducation aux médias : renforcer les consciences et la pensée critique chez les jeunes »**

---

**PANEL****JAD MELKI**

Professeur agrégé, journalisme et études des médias  
Directeur, Institute of Media Research and Training -  
Université Libanaise Américaine

Jad Melki, Ph.D., est professeur agrégé de journalisme et d'études sur les médias et Directeur de l'Institut de recherche et de formation sur les médias à l'Université Libanaise Américaine (LAU). Il est également professeur invité à l'Académie de Salzbourg sur les médias et le changement global, chercheur affilié au Centre international pour les médias et l'agenda public (ICMPA) de l'Université du Maryland (UMD),

professeur invité à l'Université de Bournemouth et professeur invité à l'Université du Maryland (UMD), et professeur affilié au Jordan Media Institute. Les recherches de Melki se situent à l'intersection de l'éducation aux médias, journalisme et oppression, et s'appuient sur la théorie féministe, la communication sur la santé, le journalisme de guerre et la communication de crise, et se concentrent sur les médias et la société arabes. En 2020, il a remporté le Prix Shoman *Arab Researchers Award* pour ses recherches sur l'impact des médias sociaux dans le monde arabe, et en 2015, le Prix international UNESCO-UNAOC d'éducation aux médias et à l'information pour avoir fait progresser l'éducation aux médias dans la région arabe, en fondant et en dirigeant la *Media and Digital Literacy Academy* de Beyrouth (MDLAB). Avant d'entrer dans le monde universitaire, Melki était journaliste audiovisuel et numérique et expert en communication travaillant avec les médias américains et arabes.

**MS. SYLVIE COUDRAY**

Directrice de la Division pour la liberté d'expression, le développement des médias et l'éducation aux médias et à l'information – UNESCO

Sylvie Coudray travaille à l'UNESCO depuis plus de trente ans. Elle est Directrice de la Division pour la liberté d'expression, le développement des médias et l'éducation aux médias et à l'information.

Elle est responsable du travail mondial de l'Organisation sur la liberté de la presse, la sécurité des journalistes, les médias et l'État de droit, la liberté sur Internet et l'éducation aux médias et à l'information.

Elle est titulaire d'une M.Sc. en Histoire (Sorbonne, Paris) et d'un M.Sc.

en médias et communication (Institut Français de Presse, Paris).

Elle a édité plusieurs publications dans divers domaines liés aux médias, tels que les médias et les nouvelles technologies de communication, les médias et le terrorisme et les médias dans les zones de conflit.

**ALESSANDRO SORIANI**

Membre du Groupe d'Experts « Education à la citoyenneté numérique » du Conseil de l'Europe et Chercheur à l'Université de Bologne (Italie), Département d'études pédagogiques

Alessandro Soriani, PhD, est professeur adjoint au Département d'études pédagogiques « G.M. Bertin » de l'Université de Bologne.

Ses domaines de recherche incluent : l'éducation aux médias, l'éducation à la citoyenneté numérique, les réflexions pédagogiques sur l'utilisation des jeux vidéo, l'influence des technologies dans les processus éducatifs formels et l'éducation inclusive dans les contextes

de coopération internationale (Palestine, Cameroun).

Il occupe le rôle de consultant pédagogique et d'expert sur les questions d'éducation à la citoyenneté numérique pour le Conseil de l'Europe, Repubblica Digitale et Meta.

*Modérateur:*

**GIUSEPPE SOLINAS**

Journaliste, Direction des Relations Internationales et Affaires Européennes, RAI-Radiotelevisione Italiana

Giuseppe Solinas, journaliste de la RAI, ancien rédacteur en chef adjoint des affaires étrangères du JT1, reporter - zones de conflits et de crise, diplomatie internationale, actualités du monde - actuellement responsable des activités de coopération internationale à la Direction des Relations Internationales et des Affaires Européennes, expert en innovation technologique, culture numérique, lutte contre la désinformation et intelligence artificielle générative.

